
 

 

VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLET 
ENCS 
Szám: 65-4/2012 

JEGYZŐKÖNYV  
a Képviselő-testület Encs Városháza kistermében 

2012. május 29-én 
 15.00 órai kezdettel tartott rendkívüli üléséről 

 

Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester, Bolobás Péter, Bratu Ferenc, 
Karsai Attila, Kléri Bertalan, Molnárné Juhász Éva, Timár László, dr. Vidákovics Béla helyi képviselők. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyző, dr. Szántó Marianna aljegyző, Urbánné 
Kléri Szilvia humánágazati szakreferens. 
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-testületi tagból 9 
jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről.  
 

A Képviselő-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 
1.)  Átadás-átvételi megállapodás jóváhagyása   

Előadó: Bratu László polgármester 
 

2.) Közoktatási megállapodás jóváhagyása 
Előadó: Bratu László polgármester 

 
3.) Kormányhivatal megkeresése kormányablakok kialakítása, ügysegéd alkalmazása kérdésében  
  Előadó: Bratu László polgármester 
 
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
1.) Átadás-átvételi megállapodás jóváhagyása     Bratu László 
   polgármester  

         
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a jelenlegi szöveg egy hosszú egyeztetési folyamat eredménye, 
mely az önkormányzat érdekeit is tükrözi és azt az egyházmegye is elfogadta. Időközben a terület is 
rendezésre került a közpark és az óvoda irányába is. 
Sajnos annak ellenére, hogy állampolgári kezdeményezésre indult a folyamat, sokan még mindig nem 
tudják támogatni és a viszályt szítják. Sikerült megosztaniuk azokat az embereket is, akik eddig 
igyekeztek együtt dolgozni. Tarthatatlanná vált az állapot az iskolában. 
A honlapon közzétett hozzászólások szerint a polgármester, alpolgármester és a bizottsági elnök úr 



 

 

sikerélményként dolgozik az egyházi iskola kialakításán, miközben a jót dúlják szét. És ettől durvább 
megfogalmazások is megjelennek. 
Véleménye szerint azonban nem baj, ha egy kisvárosban az oktatásban versenyhelyzet alakul ki. 
Kérdésként vetődik fel, akkor miért kellett három éve összevonni a két iskolát? 
Erre azt tudja mondani, hogy az akkori helyzet ezt követelte meg, de ha látta volna a testület előre az 
eredményt, akkor nem tette volna meg. Most a válásnak van itt az ideje. 
Az egyházi iskolát ellenzők véleménynyilvánítása sokszor nem szimpatikus és békességet talán csak a 
szünidő hoz majd. 
A két iskola összevonása idején azt mondták a pedagógusok, hogy együtt tudnak dolgozni az egyesítés 
után, hiszen korábban is voltak már egy tantestületben. A szétválás már nem megy olyan szépen. Ami 
most folyik a tantestületben az szégyenletes.  
Sokan örülnek a zavaros helyzetnek, de a döntés úgyis a szülők kezében van. Nincs jogában a képviselő-
testületnek, hogy akadályt gördítsen a folyamat elé, hiszen egyszer már kinyilatkozta, hogy átadja az 
épületet az egyház részére az iskola indításához. 
Kéri a képviselőket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, nem tartott a 
bizottság ülést a kérdésben, hiszen ez a rész nem annyira szakmai, mint inkább jogi. Elolvasva a 
tervezetet azonban van néhány észrevétele, illetve kérdése. 
Az első pontot olvasva, nem világos számára, hogy mi az intézmény? 
A negyedik pontban kéri pontosítani, hogy a tárgyi eszközöket csak a meglévő eszközök arányos 
részének átadásával tudja az önkormányzat biztosítani. 
A tizedik pontot kéri az adatokkal kitölteni, hogy ne biankó szerződést hagyjon jóvá a testület. 
A tizenegyedik pontban pedig annak megfogalmazását tarja szükségesnek, hogy a jelenlegi 
munkavállalókból az átvett gyermeklétszám arányában vesz át létszámot az egyházi iskola. 
 
dr. Szántó Marianna aljegyző elmondja, hogy a megállapodás első pontja esetében az intézmény nem 
más, mint maga a Petőfi út 18. szám alatti épület. 
A negyedik pontot a kérésnek megfelelően az alábbiak szerint javasolja elfogadásra: „….lehetőségeihez 
mérten hiánytalanul a meglévő ingó vagyonból és tárgyi eszközökből a gyerekek számának megfelelő 
arányban átadja…” 
A tizenegyedik pont esetében az észrevétel alapján az alábbi módosítást javasolja: „….a 
gyermeklétszámhoz arányosított alkalmazottai közül a továbbfoglalkoztatásra igényt tartó összes 
munkavállalót a munkaszerződés elfogadása esetén….” 
A tizedik pont vonatkozásában kéri a pontos adatok megadását szakreferens asszonytól. 
 
Urbánné Kléri Szilvia humánágazati referens elmondja, hogy az egyház 1-8. évfolyamon mindösszesen 
16 osztályt tervez indítani. A maximálisan felvehető gyermeklétszám 450 fő. 
 
Bratu László polgármester szavazásra bocsátja az elhangzott módosításokkal egységbe foglalt 
szerződéstervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztéseket és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

67/2012. (V.29.) határozata 
Átadás-átvételi megállapodás jóváhagyásáról 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete a római katolikus egyházi iskola 
indításához és fenntartásához szükséges átadás-átvételi megállapodás tervezetét 



 

 

megismerte és az elhangzott módosításokkal egységbe foglalt szöveget jóváhagyja.  
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a módosítások Egri főegyházmegye általi 
jóváhagyását követően, a szerződést aláírja. 

 
Felelős: polgármester 
Határid ő: 2012.május 31. 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
2.) Közoktatási megállapodás jóváhagyása     Bratu László 
   polgármester  
 
Bratu László polgármester kéri a tervezet jóváhagyását. Elmondja, hogy vélhetően módosításra kerül 
majd, ha az intézmény rendszere véglegesen kialakul. 
 
Szeles András alpolgármester úgy véli, hogy nagy teher volt eddig az önkormányzaton ebben a 
kérdésben. Az egri érsekség részéről még nincs meg a partnerség, ami szükséges lett volna. A 
szakterületek megtettek mindent a korrekt döntés előkészítéséért. Reméli, hogy elhárulnak az akadályok 
és lezárul végre a bizonytalan szakasz és javul a helyzet. 
Mindenki, aki a képviselő-testület tagja és a hivatal dolgozója a közösségért kíván tenni, mégis sokszor 
érik megalapozatlan és igazságtalan támadások. Az érintettek nem tudják félretenni indulatukat. 
Mivel az egyházi iskolai létszám várhatóan növekedni fog, a rossz indulatok lángolása nem szolgálja a 
jelenlegi iskola érdekeit sem. Mindkét intézményben a mi pedagógusaink és gyerekeink fognak tanulni. 
Az tény, hogy a fenntartói jog az egyházi iskola esetében szeptembertől nem a városé, de ugyanez 
bekövetkezik majd januártól a másik iskola esetében is, hiszen állami fenntartásba kerül. 
Az egyházi iskola indítása állampolgári kezdeményezés volt. Nem érti miért a képviselő-testület a 
céltábla? A testület a döntései során figyelembe vette a felmerült lakossági igényt, mert ez a dolga. Éppen 
ezért teljes higgadtságot kér és megfelelő alázatot a kérdés kezeléséhez mindenkitől. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő szerint a bizonytalanság szüli a feszültségeket. Még a rosszat is hamar el 
kell végezni, mert az is jobb, mint a bizonytalanság. Úgy véli, hogy ha már meg lenne az egyházi iskola 
igazgatója és felállt volna a tantestület, akkor kevesebb gond lenne. Most sok a kérdés. Átveszi-e, lesz-e 
munkahelye, hány gyerek megy, mennyi marad stb.?  
Az elégedetlenség a bizonytalanságból adódik. Az egyháznak lépnie kell minél előbb. 
 
Szeles András alpolgármester egyetért az elhangzottakkal, de felhívja a figyelmet arra, hogy az egyház a 
testület által most meghozott, illetve meghozandó döntések nélkül nem léphetett. Remélhetőleg most 
felgyorsulnak az események. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az új intézmény létrehozásához legalább három hónapja el 
kellett volna indítani a munkát. Most a legrosszabb időszak van, hiszen jön a nyár, de szeptemberre 
mindennek helyre kell kerülnie. Az utolsó információ, hogy keresik a megfelelő embert az igazgatói 
pozícióra. Akik eddig szóba kerültek, azok nem vállalták. 
Kéri a testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztéseket és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

68/2012. (V.29.) határozata 
közoktatási megállapodás jóváhagyásáról 



 

 

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete a római katolikus egyházi iskola 
indításához és fenntartásához szükséges közoktatási megállapodás tervezetét megismerte 
és azt jóváhagyja.  
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a szerződést aláírja. 

 
Felelős: polgármester 
Határid ő: 2012. május 31. 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
3.) Kormányhivatal megkeresése kormányablakok kialakítása,  Bratu László 
 ügysegéd alkalmazása kérdésében  polgármester  
 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a megkeresés Encs esetében, amely a törvénytervezet szerint 
járási székhely lesz, nem volt igazán értelmezhető, így felhívta a főosztályvezetőt és megkérdezte tőle, 
hogy milyen döntést várnak? A válasz értelmében a kormányhivatal tekintettel arra, hogy a törvény még 
nincs elfogva és változhat, nem vehette figyelembe, hogy mely települések szerepelnek a tervezetben 
székhelyként, így mindenkinek kiküldték a megkeresést. Azt kérik a várostól, hogy fejezze ki egyetértését 
a kormányablakok kialakítása és az ügysegédi rendszer működtetése kérdésében és jelezze, hogy egyetért 
azzal a javaslattal is, mely szerint a város járásszékhely legyen. 
Kérdés, észrevétel hiányában kéri a testület döntését. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztéseket és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 

 
  Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

69/2012. (V.29.) határozata 
A kormányablakok és az ügysegédi rendszer kialakításának támogatásáról 

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Borsod-Abaúj-Zemplén 
Megyei Kormányhivatal kormányablakok és ügysegédi rendszer kialakítása tárgyában 
benyújtott megkeresését és úgy határozott, hogy szándéknyilatkozatban támogatja a 
kormányablakok és az ügysegédi rendszer kialakításával kapcsolatos kezdeményezéseket. 
A testület tudomásul veszi és egyetért azzal a törvényjavaslattal, mely szerint Encs város az 
encsi járás székhelye a tervezet alapján. 
 
Felelős:   polgármester 
Határid ő:  2012. június 1. 

 
 
Napirend tárgya:          
 
4.) Egyebek 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy az elmúlt héten pénteken Tállai államtitkár 
úr ismertette a végső szempontokat az oktatási intézmények államosítása kapcsán. Elmondta, hogy az 
önkormányzatok tulajdonában maradnak az oktatási intézmények épületei, de a pedagógusok január 01-
től az állami foglalkoztatásba kerülnek. Ismételten gondolkodni kell azon, hogyan lesz az épületek 
üzemeltetése megoldva. A pénzügyi forrásaként a feladatoknak az iparűzési adó lett megjelölve. 



 

 

Arra a kérdésre, hogy ahol kevés az iparűzési adó, de van iskola, ott mi lesz, azt a választ adta, hogy ez 
egyedi eset, melyet kompenzálnak majd. 
A kérdés az, hogy a kompenzáció megérkezéséig mi lesz? 
Elmondja, hogy a számításai szerint az oktatás jövőre kb. 2,5-szeres önkormányzati támogatást igényel 
majd, mint jelenleg. A jövő tanév zavaros lesz, hiszen 4/12-ed részben a jelenlegi rendszer marad, a 
további részben majd az új kerül alkalmazásra, amely még nem forrta ki magát. 
 
Molnárné Juhász Éva képviselő, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke azt szeretné megtudni, 
hogyan áll a Zrínyi iskola ellenőrzése? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az anyag elkészült és az intézménynél van áttekintésre és 
aláírásra. 
 
Timár László képviselő, iskolaigazgató kijelenti, hogy holnap reggelre a polgármester úr asztalán lesz. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy ezt követően a hivatali szakmával is átnézeti az anyagot és 
egy összefoglaló készül a képviselő-testület felé. 
 
Szeles András alpolgármester megkérdezi, hogy a testület nem ismerhetné meg a teljes anyagot? 
 
Bratu László polgármester elmondja, úgy tervezte, hogy a szakreferens asszony megnézi, hogy a 
Bodnárné által elvégzett ellenőrzés jó-e, a pénzügyi iroda áttekinti a kistérségi belső ellenőrzés és az 
élelmezésvezetői ellenőrzés megállapításainak helytállóságát, aztán kapja majd meg a testület azt. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést berekeszti.  
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyző 


